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Rada Miejska 

w Rakoniewicach 

 

PROTOKÓŁ  Nr  X/2015 

 

 

 

z X sesji VII kadencji Rady Miejskiej w Rakoniewicach, która odbyła się w dniu  

30 września 2015 r., w sali Wielkopolskiego Muzeum Pożarnictwa w Rakoniewicach,  

ul. Kościelna 1. 

Obrady rozpoczęto w dniu 30 września 2015 r., o godz. 13:00, 

zakończono w dniu 30 września 2015 r., o godz. 15:05. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji wzięło udział 15 radnych, 

nieobecnych – 0 radnych. 

 

Radni nieobecni, a nieusprawiedliwieni na podstawie § 3 ust. 2 uchwały Nr XV/155/2003 

Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 29.12.2003 r.: 

- 0 

Radni nieobecni – usprawiedliwieni : 

- 0 

 

Spoza Rady udział w sesji wzięli : 

1. Gerard Tomiak – Burmistrz Rakoniewic 

2. Arkadiusz Pawłowski – Zastępca Burmistrza Rakoniewic 

3. Jarosław Marciniak – Sekretarz Gminy 

4. Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy 

5. Lidia Blaszka  – Radca Prawny 

6. Paweł Sobecki – Kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej Rolnictwa Leśnictwa 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Gruntami 

7. Arleta Pawelczak - Pełnomocnika Burmistrza ds. profilaktyki i przeciwdziałania 

uzależnieniom 

8. Radni Powiatu Grodziskiego 

9. Dyrektorzy placówek oświatowych z terenu Gminy Rakoniewice 

10. Sołtysi 
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Ewidencja uchwał przyjętych na sesji 
Ewidencja sprawozdań z wykonania uchwał 

Rady 

Przyjęto uchwały Sprawozdanie z wykonania uchwał 

Nr uchwały Na której stronie 

protokołu 

Nr uchwały, której 

dotyczy sprawa 

Na której stronie 

protokołu 

 

X/49/2015 

X/50/2015 

X/51/2015 

X/52/2015 

X/53/2015 

X/54/2015 

X/55/2015 

X/56/2015 

 

 

 

 

 

8 – 10 

10 – 11 

11 – 12 

12 – 13 

13 

14 – 15 

15 – 16 

16 - 21 
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Proponowany porządek obrad : 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 

2015 r. 

9. Podjęcie Uchwał w sprawie : 

a. ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie 

pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za 

parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu pobierania, 

b. wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności gruntowej na rzecz 

PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. i jej następców prawnych, 

c. określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu mieszkalnego na rzecz 

najemcy, 

d. uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomników przyrody w miejscowości Błońsko, 

e. zmiany Uchwały Nr V/34/2015 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia 31 marca 

2015 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów i przewodniczącego 

zarządu osiedla, 

f. zmiany Uchwały Nr XLVI/342/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

28 października 2014 r. w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok, 

g. zmiany Uchwały Nr XLVI/343/2014 Rady Miejskiej w Rakoniewicach z dnia  

28 października 2014 r. w sprawie: gminnego programu przeciwdziałania 

narkomanii na 2015 rok, 

h. zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Zakończenie obrad. 
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Przebieg X Sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach 

z dnia 30 września 2015 r. 

 

Pkt 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia sesji dokonał Krzysztof Krawczyk – Przewodniczący Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach. Powitał radnych, zaproszonych gości i pozostałe osoby obecne na sesji. 

Stwierdzając prawomocność obrad Przewodniczący poinformował, że na ustawowy skład  

15 radnych w sesji uczestniczy 13 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 

obradować i podejmować uchwały. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Pkt 2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić wniosek o zmianę 

porządku obrad.  

 

Na salę wszedł radny Dariusz Mikołajczyk. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji 

to 14 radnych. 

 

Nie zgłoszono wniosków, w związku z czym Przewodniczący odczytał obowiązujący 

porządek obrad. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miejskiej w Rakoniewicach. 

 

Protokół Nr IX/2015 z IX sesji VII kadencji Rady Miejskiej został przesłany radnym 

e’mailem, wyłożony był do wglądu wcześniej w biurze Rady oraz przed sesją. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają uwagi do treści protokołu. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IX sesji.  

W głosowaniu nad przyjęciem protokołu wzięło udział 14 obecnych na sesji radnych.  

Za przyjęciem protokołu głosowało - 14 radnych;  

przeciwko - 0 radnych;  
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wstrzymało się - 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła protokół z IX sesji Rady.  

 

Pkt 4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zgłosić zapytanie, interpelację lub 

wniosek.  

 

Głos zabrała radna G. Cielecka. Przypomniała, że na poprzedniej sesji informowała, jak 

przebiega remont ratusza w Rostarzewie oraz, że 18 września br. ratusz został otwarty. Radna 

podziękowała wszystkim, którzy przyczynili się do zakończenia tej wielkiej inwestycji. 

Następnie zgłosiła wniosek, aby w Izbie Pamięci zorganizować miejsce na pamiątki po 

nieżyjącym już kolarzu pochodzącym z Rostarzewa – Florku Andrzejewskim. Dalej radna 

pokrótce przedstawiła niektóre osiągnięcia tego kolarza.  

 

Na salę wszedł radny Dariusz Wajs. Aktualna liczba radnych biorących udział w sesji to 15 

radnych. 

 

Radny B. Chałupka przypomniał, że na jednym z posiedzeń komisji poruszona była kwestia 

bezpieczeństwa (w ruchu drogowym) w Gminie Rakoniewice i samym mieście,  

a  Przewodniczący Rady zaproponował, że jedno posiedzenie komisji będzie poświęcone tej 

tematyce, aby wszystko to zebrać i ewentualnie, w gronie fachowców, przekazać dalej. 

Następnie radny poinformował, że mieszkańcy zgłosili mu, że przy jednym z domów 

podcieniowych, nieopodal muzeum, rośnie lipa, której konar wystaje ponad ten dom i zagraża 

bezpieczeństwu. Radny zasugerował, że trzeba by to sprawdzić i ewentualnie przyciąć to 

drzewo. 

  

Odpowiadając radnemu B. Chałupce na pierwsze zagadnienie Przewodniczący Rady 

poinformował, że odbyło się jedno spotkanie, w którym uczestniczyli m.in. kierownik ruchu 

drogowego z Komendy Powiatowej w Grodzisku Wlkp., przedstawiciele dróg gminnych, 

powiatowych i krajowych. Dokonali oni lustracji naszego miasta i zaplanowali kolejne 

spotkanie.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie.  
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Pkt 5. Zapytania, wnioski i informacje sołtysów. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z sołtysów chciałby zabrać głos. 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 6. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady przedstawił informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym (informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Pkt 7. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym.  

Przechodząc do punktu kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady oddał głos 

Burmistrzowi Rakoniewic. 

 

Burmistrz przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu).  

 

Na zakończenie Burmistrz powrócił do sprawy remontu strefy przedszkolaka w szkole  

w Rostarzewie. Poinformował, że wczoraj  Gmina wygrała sprawę z firmą RISET, która była 

pierwszym wykonawcą tego remontu.  

 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag do przedstawionego sprawozdania Burmistrza. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjęcie sprawozdania Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym. 

W głosowaniu nad przyjęciem sprawozdania wzięło udział 15 obecnych radnych.  

Za przyjęciem sprawozdania głosowało – 15 radnych;  

przeciwko – 0; 

wstrzymało się – 0 radnych.   

Przewodniczący stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie Burmistrza z działalności  

w okresie międzysesyjnym.  

Pkt 8. Przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu miasta i gminy Rakoniewice  

za I półrocze 2015 r. 

Najpierw Skarbnik Gminy, w celu uzupełnienia wypowiedzi Burmistrza na temat wygranego 

procesu z firmą RISET przypomniała, że zgodnie z umową Gmina miała prawo obciążyć 



7 

 

wykonawcę dwudziestoma procentami odsetek z tytułu odstąpienia bądź nienależytego 

wykonania zadania. Z tego tytułu w roku 2013 Gmina częściowo już odzyskała pewną kwotę. 

Skarbnik wyjaśniła, że umowa opiewała na kwotę 286.613,80 zł. 20 % z tej sumy daje 

57.322,76 zł. Z faktury, którą wykonawca przedłożył za część wykonanych prac, Gmina 

potrąciła 31.583,64 zł. Wykonawca nie zgodził się z tą decyzją i odwołał się do Sądu.  

W wyniku wyroku I i II instancji Gmina ma prawo do ściągnięcia tej wierzytelności. 

Należność główna, która pozostała do ściągnięcia to 25.739,12 zł, plus naliczone na dzień 

wczorajszy odsetki w kwocie 4.709,20 zł (w chwili wystawienia noty). Koszty sądowe 

naliczone z pierwszej instancji to 3.704 zł, a z drugiej instancji 1.200 zł. Sumując wezwanie 

do zapłaty opiewa na 35.352,32 zł, a odsetki będą rosły, aż do chwili zapłaty. Gmina 

wyznaczyła trzydniowy termin do uiszczenia należności. Jeśli wykonawca nie wpłaci należnej 

sumy, wówczas sprawa zostanie przekazana do komornika sądowego.       

Następnie Skarbnik, w imieniu Burmistrza, przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu 

miasta i gminy Rakoniewice za I półrocze 2015 r. (sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu).   

Regionalna Izba Obrachunkowa w Poznaniu pozytywnie oceniła wykonanie budżetu  

za I półrocze, bez żadnych uwag ani zastrzeżeń. Uchwała Nr SO-0953/31/12/Ln/2015 Składu 

Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 17.09.2015 r., w sprawie wyrażenia opinii  

o przedłożonej przez Burmistrza Miasta i Gminy Rakoniewice informacji o przebiegu 

wykonania budżetu za I półrocze 2015 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionej informacji. 

Przewodniczący Rady poprosił o formalne przyjecie sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za I półrocze 2015 r. 

 

W głosowaniu udział wzięło 15 obecnych na sesji radnych : 

za przyjęciem sprawozdania głosowało 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada przyjęła sprawozdanie z wykonania budżetu miasta 

i gminy Rakoniewice za I półrocze 2015 r. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zarządził przerwę w obradach, która trwała od godz. 13:50 

do godz. 14:05. 
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Pkt 9. Podjęcie Uchwał:  

A) Projekt uchwały w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, 

wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu pobierania 

przedstawił Jarosław  Marciniak – Sekretarz Gminy. 

Ustawa z dnia 21 marca 1985 r. o drogach publicznych określa zasady wprowadzenia stref 

płatnego parkowania. Strefy ustala się na obszarach charakteryzujących się znacznym 

deficytem miejsc postojowych, celem zwiększenia rotacji parkujących pojazdów. Istniejący w 

Rakoniewicach w obszarze Placu Powstańców Wielkopolskich  deficyt miejsc postojowych 

powoduje poważne ograniczenia w parkowaniu pojazdów zarówno mieszkańców, ruchu 

tranzytowego, turystów i licznych gości. Celem zwiększenia rotacji parkujących w tym 

rejonie pojazdów, w pełni uzasadnionym jest wprowadzenie Strefy Płatnego Parkowania.  

W projekcie uchwały postanawia się ustalić Strefę Płatnego Parkowania na terenie miasta 

Rakoniewice, obejmują Plac Powstańców Wielkopolskich. Wprowadzenie Strefy zmniejszy 

popyt na parkowanie, skróci czas parkowania w obszarze centrum do niezbędnego minimum, 

umożliwi znalezienie wolnego miejsca parkingowego w bezpośredniej bliskości celu podróży, 

poprawi warunki i dyscyplinę parkowania, zmniejszy natężenie ruchu pojazdów 

poszukujących miejsc parkingowych i ograniczając emisję hałasu i spalin, wpłynie  

na poprawę warunków życia mieszkańców. 

Proponowane stawki to : 

Wysokość stawek opłat za czas parkowania 

pojazdów samochodowych na drogach 

publicznych w  SPP  

w Rakoniewicach 

Stawka  

zł/godz.  

Opłata minimalna za 15 min. parkowania 

za pierwszą godzinę 

za drugą godzinę 

za trzecią godzinę 

za czwartą i każdą następną godzinę 

0,50  

1,60 

1,90 

2,20 

1,60 

Identyfikator mieszkańca obszaru SPP  

dla 1-go samochodu   

          za  1 m-c  

          za  3 m-ce 

          za  12 m-cy 

 

 

50,00 

120,00 

500,00 

  Abonamenty dla firm zlokalizowanych w SPP  

 dla 1-go samochodu   

          za  1 m-c 

          za  6 m-cy 

          za  12 m-cy 

 

 

100,00 

500,00 

1 000,00  

Opłaty dodatkowe: 

W przypadku przekroczenia opłaconego czasu parkowania i przybycia do Biura Obsługi 

Strefy Płatnego Parkowania w godz. jego funkcjonowania wysokość opłaty dodatkowej wynosi: 

a)  danego dnia                                                                                                                        - 20,00     

b)  w terminie  6 kolejnych dni  po dniu wystawienia wezwania                                           - 25,00  

c)  wniesionej  przelewem w terminie 6 kolejnych dni  po dniu wystawienia wezwania      - 25,00  
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W przypadku nie dokonania opłaty za parkowanie i uiszczenia opłaty dodatkowej  w godz. 

funkcjonowania BOSPP lub wniesionej  przelewem w terminie 6 kolejnych dni  po dniu 

wystawienia wezwania, wysokość opłaty dodatkowej wynosi:                                               35,00                                                                                                           

W przypadku nie dokonania opłaty za parkowanie i nie uiszczenia opłaty dodatkowej i 

przekroczenie opłaconego czasu parkowania w ciągu 6 kolejnych dni po dniu wystawienia 

wezwania, opłata wynosi:                                                                                                         50,00  

Opłaty za parkowanie pojazdów samochodowych pobierane mają być w dni robocze od 

poniedziałku do piątku w godz. 9
00

 do 17
00

, oraz w soboty od 9
00

 do 13
00

.  

 

Głos zabrał radny D. Wajs. Przypomniał, że temat wprowadzenia Płatnej Strefy Parkowania 

rozpala mieszkańców : jedni są za jej wprowadzeniem, inni – przeciwko, jeszcze inni są 

obojętni wobec tego tematu. Radny powiedział, że zbadał tę sprawę i prześledził, jak inne 

miasta radzą sobie z problemem braku miejsc parkingowych. W tym celu zaczerpnął 

informacji w Urzędzie Gminy w Opalenicy i w Śmiglu. Dodatkowo osobiście przetestował 

rozwiązanie, jakie zastosowano w Opalenicy tj. wprowadzenie Strefy Ograniczonego Postoju. 

Jest to rozwiązanie bezpłatne, które polega na wykupywaniu przez użytkowników Strefy tzw. 

karty zegarowej. Dalej radny pokrótce wyjaśnił na jakich zasadach funkcjonuje ta Strefa, jak 

odbywa się egzekwowanie przestrzegania prawa itd. Radny nadmienił, że około dwóch lat 

wstecz w Śmiglu funkcjonowała jeszcze Płatna Strefa Parkowania. Opłaty, jakie tam 

obowiązywały były stosunkowo wysokie, dlatego mieszkańcy zwrócili się do Burmistrza  

z prośbą o obniżenie tych stawek. Operator, który zarządzał Strefą, nie wyraził na to zgody,  

w związku z czym Gmina przeprowadziła konsultacje społeczne, w wyniku których 

mieszkańcy opowiedzieli za zniesieniem Płatnej Strefy Parkowania na rzecz innego 

rozwiązania. Na tej podstawie włodarze tamtejszej Gminy zaryzykowali i wprowadzili 

właśnie Strefę Ograniczonego Postoju. Urzędnik, który bezpośrednio zajmował się 

wdrożeniem tego rozwiązania jest zdania, że sprawdza się ono bardzo dobrze, ponieważ nie 

dość, że w Strefie parkuje więcej samochodów (mieszkańcy chętniej z niej korzystają), ruch 

samochodowy się zwiększył i rozwinął się przy okazji handel. Również urzędnik z Gminy 

Opalenica pozytywnie odniósł się do wprowadzenia tego typu rozwiązania. Dodatkowo radny 

osobiście rozmawiał z mieszkańcami Opalenicy, którzy wokół rynku prowadzą działalność 

gospodarczą i ocenili oni, że takie rozwiązanie jest naprawdę niezłe. Radny D. Wajs 

stwierdził, że dodatkowo przyjecie takiego rozwiązania prowadzi do budowania 

społeczeństwa obywatelskiego, ponieważ wymusza ono na mieszkańcach, aby wzajemnie się 

pilnowali i dbali o to, aby przepisy były przestrzegane. Biorąc pod uwagę wszystkie te 

argumenty radny D. Wajs stwierdził, że przyjecie takiego rozwiązania byłoby zasadniejsze. 
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Co do egzekwowania prawa przy zastosowaniu tego typu rozwiązania radny powiedział, że 

wykonuje się wyrywkowe kontrole i zasugerował, że mogłaby to wykonywać osoba, która 

pobiera opłatę targową na naszym rynku, lub pracownicy Zakładu Usług Komunalnych. 

Radny D. Wajs stwierdził, że byłaby to swoista umowa społeczna pomiędzy władzą,  

a obywatelami. Można by przetestować, jak z tej społecznej umowy wywiązują się obie 

strony. Zdaniem radnego jest to bardzo dobre rozwiązanie, które będzie kosztowało niewiele 

(koszt wydrukowania karty zegarowej to około 3 zł). Karty te rozprowadzane są w sklepach 

przy rynku, ich sprzedaż musi być opodatkowana w wysokości ok. 10%. Radny nadmienił 

także, że osoba będąca przejazdem, a nieposiadająca karty zegarowej, może umieścić za 

szybą zwykłą kartkę, na której pisze godzinę przyjazdu. Radny D. Wajs powiedział, że takie 

rozwiązanie jest lepsze, będzie kosztowało samorząd niewiele (koszt odpowiedniego 

oznakowania oraz wydrukowania kart). Radny stwierdził, że w ramach eksperymentu warto 

wdrożyć takie rozwiązanie.                    

 

Więcej radnych nie zabrało głosu w tym punkcie. 

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 12 radnych;  

przeciwko – 2 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

Na wniosek radnego D. Wajsa zaznacza się, że głosował on przeciwko projektowi uchwały.   

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/49/2015 w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat 

za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek 

za parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu pobierania stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

B) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności 

gruntowej na rzecz PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. i jej następców prawnych 

przedstawił Paweł Sobecki – kierownik Wydziału Gospodarki Gminnej. 

W miesiącu czerwcu br. Gmina Rakoniewice przejęła Aktem Notarialnym  

od Polskich Kolei Państwowych  prawo własności budynków i prawo użytkowania 
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wieczystego gruntów, tj. działki nr 276/2 i 276/3 w m. Rostarzewo. Działka nr 276/2 

zabudowana jest budynkiem dworcowym, budynkiem ekspedycji i budynkiem WC natomiast 

działka nr 276/3 stanowi drogę. W związku z koniecznością zapewnienia PKP dostępu 

(dojścia i dojazdu) do działki nr 276/4 stanowiącej w szczególności tory i peron, na wniosek 

ww. w projekcie uchwały postanawia się ustanowić niniejszą służebność. Ustanowienie 

nieodpłatnej służebności uzasadnia charakter umowy przekazania Gminie Rakoniewice 

przedmiotowej nieruchomości (umowa nieodpłatnego przekazania prawa użytkowania 

wieczystego gruntu i własności) jak i na charakter świadczonych przez PKP usług (przewóz 

osób). 

 

Radni do przedstawionego projektu uchwały nie zgłosili żadnych uwag ani wniosków. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.   

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały -15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/50/2015 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej służebności 

gruntowej na rzecz PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. i jej następców prawnych stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

C) Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy przedstawił P. Sobecki. 

Zgodnie z obowiązującymi przepisami przygotowano do sprzedaży lokal mieszkalny nr 2 o 

powierzchni użytkowej 75,56 m
2
 w budynku nr 15 przy ulicy Wolsztyńskiej w Rostarzewie 

wraz z pomieszczeniami przynależnymi o łącznej powierzchni 21,93 m
2 

i udziałem w 

nieruchomości wspólnej, który jest prawem związanym z własnością lokalu. Budynek nr 15 

usytuowany jest na działce nr 548 o  pow. 0,0800 ha. Nieruchomość zapisana w KW 

PO1S/00046888/8 z której zostanie wydzielony lokal będący przedmiotem niniejszej 

uchwały, stanowi współwłasność Gminy Rakoniewice. 

W projekcie uchwały wyraża się zgodę na udzielenie bonifikaty przy sprzedaży 

przedmiotowego lokalu mieszkalnego. Wartość lokalu wraz z pomieszczeniami 

przynależnymi i udziałem w częściach wspólnych budynku i gruntu została określona przez 

rzeczoznawcę majątkowego w wysokości 104 000,00 zł  i stanowi ona wyjściową kwotę w 

ustaleniu ceny sprzedaży. Wysokość bonifikaty uzależniona jest od sposobu zapłaty ceny  

i wynosi  odpowiednio:  

 w przypadku jednorazowej wpłaty należności z tytułu ceny – 50  % wartości,  

 w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 4 

ratach w ciągu 1 roku od daty zawarcia umowy notarialnej  -  30 % wartości,  
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 w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w 3 

latach, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 20  % wartości, 

 w przypadku wpłaty 1/10 należności z tytułu ceny i spłaty pozostałej należności w ciągu 

10 lat, licząc od daty zawarcia umowy notarialnej – 5  % wartości. 

Rozłożona na raty niezapłacona część ceny podlega oprocentowaniu  

z zastosowaniem stawki WIBOR 6M z drugiego dnia roboczego, przed rozpoczęciem 

każdego okresu odsetkowego. Wyraża się zgodę na przedterminową spłatę należności 

ustalonej w ratach. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/51/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

D) Projekt uchwały w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomników przyrody  

w miejscowości Błońsko przedstawił P. Sobecki. 

W związku z wnioskami mieszkańców Błońska oraz w nawiązaniu do przeprowadzonej wizji 

lokalnej zasadne jest przeprowadzenie zabiegów pielęgnacyjnych polegających na usunięciu 

konarów i gałęzi drzewa sięgających nad dach budynku mieszkalnego – lipa drobnolistna – 

szt. 2 -  pomniki przyrody o numerze rejestru Wojewody RZLLs 7146/42/85-498. Takie tez są 

postanowienia projektu uchwały. Przedmiotowe drzewa rosną na posesji państwa 

Mieczysława i Grażyny Kosowskich, zam. Błońsko 49. Zagrażają one bezpieczeństwu ludzi 

oraz mienia, a także stwarzają zagrożenie bezpieczeństwa ruch drogowego.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań ani wniosków.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  
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wstrzymało się – 0 radnych.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/52/2015 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomników przyrody  

w miejscowości Błońsko stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

E) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr V/34/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla przedstawił Sekretarz Gminy. 

Zgodnie z art. 37b ust. 1 ustawy z dnia 8 maca 1990 r. o samorządzie gminnym Rada Gminy 

może ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej (sołtysowi) będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej. 

Ustalając miesięczną zryczałtowaną dietę dla sołtysów przyjęto zasadę, że sołtysi, których 

sołectwa nie przekraczają 450 mieszkańców otrzymują dietę w wysokości 170 zł, natomiast 

pozostali – w wysokości 200 zł. W związku ze zwiększeniem liczby mieszkańców  

w sołectwie Rakoniewice wieś postanowiono przesunąć to sołectwo do drugiej kategorii,  

w której sołtysi otrzymują wyższą dietę.    

 

Radny D. Wajs zapytał, co spowodowało, że sołectwo Rakoniewice było w tej niższej 

kategorii.  

 

Sekretarz wyjaśnił, że trudno to określić. W momencie, gdy ustalano diety, sołectwo 

Rakoniewice zostało zakwalifikowane do tej niższej taryfy. W momencie, gdy sołtys zwrócił 

nam na to uwagę, najszybciej jak to możliwe, błąd zostaje naprawiony.     

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/53/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/34/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla sołtysów  

i przewodniczącego zarządu osiedla stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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F) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/342/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok przedstawiła Arleta 

Pawelczak - Pełnomocnik Burmistrza ds. profilaktyki i przeciwdziałania uzależnieniom.  

 

Przed przedstawieniem projektu uchwały Burmistrz poinformował, że z dniem 01 września 

br. Zarządzeniem powołał A. Pawelczak na Pełnomocnika Burmistrza ds. profilaktyki  

i przeciwdziałania uzależnieniom. Tym samym A. Pawelczak przestała pełnić funkcję 

Przewodniczącej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a przewodniczącą 

została Justyna Michalska. Ponadto zmienił się skład komisji, gdyż na prośbę Krzysztofa 

Posadzego został on wykreślony z członkostwa.    

 

Dalej A. Pawelczak przedstawiła projekt uchwały. 

W wyniku powołania na stanowisko Pełnomocnika Burmistrza ds. profilaktyki                        

i przeciwdziałania uzależnieniom Pani Arlety Pawelczak, należało wprowadzić zmiany                      

w Gminnym Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 

rok, polegające nie tylko na zmianie dotychczasowego nazewnictwa ale również na ustaleniu 

wynagrodzenia dla Pełnomocnika. Zmianie uległa również wysokość wynagrodzenia 

członków GKRPA, ze 100 zł na 130 zł za udział w pracach Komisji. Zgodnie z art. 4¹ ust. 1., 

ust. 2. i ust. 5. ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi                      

(t.j. Dz. U. z 2015 r., poz. 1286 ze zm.) Ponadto w projekcie uchwały proponuje się dokonać 

również zmian w wydatkach, ze względu na przewidywane wyższe dochody z wpłat za 

korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu w 2015 r., w stosunku do zakładanego planu. 

Dołożono do planu dochodów, jak również do planu wydatków 2015 r., przewidywaną 

różnicę w wysokości 30.000,00 zł. Kwota ta zostanie przeznaczona na zakup materiałów i 

wyposażenia do świetlic środowiskowych, zakup usług pozostałych, wynagrodzenia 

bezosobowe oraz rozbudowę placu zabaw w Rostarzewie. 

 

Radna G. Cielecka zapytała, czy Przewodniczący Komisji otrzymuje taką samą dietę jak 

zwykły członek komisji.  

 

A. Pawelczak odpowiedziała, że dotychczas wszyscy członkowie otrzymywali równą dietę.  

 

Radny D. Wajs zapytał, czy wcześniej takiego stanowiska nie było i osoba na nie została 

powołana po raz pierwszy. 

 

Burmistrz potwierdził. Dodał, że do tej pory działał koordynator i wyraził nadzieję, że 

obecnie praca ta będzie przebiegała sprawniej. A. Pawelczak będzie pracowała w punkcie 
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konsultacyjnym. Jest osobą merytorycznie bardzo dobrze przygotowaną. W najbliższym 

wydaniu Magazynu rakoniewickiego będzie wywiad z panią Arletą. Burmistrz zwrócił 

uwagę, że nacisk na profilaktykę, szczególnie narkotykową, jest coraz większy. Są to 

problemy, które występują również u nas.    

 

Radny D. Wajs zapytał, na jakiej podstawie powołano takie stanowisko (czy wynika to  

z jakiegoś raportu) i jaki będzie zakres kompetencji Pełnomocnika.  

 

Burmistrz odpowiedział, że zakres kompetencji pełnomocnika został określony  

w Zarządzeniu o jego powołaniu i można się z nim zapoznać. Wyjaśnił, że tacy pełnomocnicy  

z powodzeniem funkcjonują w innych samorządach, w związku z tym uznał za stosowne 

również powołanie takiej osoby. Chodziło o to, aby funkcji tej nie pełnił urzędnik, który 

będzie wykonywał zadania pomiędzy innymi obowiązkami.  

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 14 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 1 radny.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/54/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/342/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

G) Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/343/2014 Rady Miejskiej w 

Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii na 2015 rok przedstawiła A. Pawelczak.  

W wyniku powołania na stanowisko Pełnomocnika Burmistrza ds. profilaktyki                        

i przeciwdziałania uzależnieniom Pani Arlety Pawelczak, należało wprowadzić zmiany                      

w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. Ponadto w projekcie 

uchwały proponuje się dokonać również zmian w wydatkach, ze względu na przewidywane 

wyższe dochody z wpłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż alkoholu w 2015 r., w 
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stosunku do zakładanego planu. Kwota ta zostanie przeznaczona na zakup usług pozostałych, 

czyli pozwoli na realizację większej ilości warsztatów profilaktycznych dla dzieci, rodziców                     

i nauczycieli. 

 

Radni nie zgłosili pytań ani żadnych wniosków.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/55/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/343/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii na 2015 rok stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

H) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok przedstawiła 

Teresa Kmiecik – Skarbnik Gminy. 

 

Najpierw, w imieniu Burmistrza, Skarbnik zgłosiła autopoprawki do projektu uchwały 

(autopoprawki stanowią załącznik nr 14 do protokołu).  

 

Radni nie zgłosili żadnych pytań do przedstawionych autopoprawek, wobec czego 

Przewodniczący Rady poddał przyjęcie autopoprawek pod głosowanie.  

Nad przyjęciem autopoprawek głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem autopoprawek głosowało - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że autopoprawki do projektu uchwały zostały przyjęte. 

 

Dalej Skarbnik przedstawiła projekt uchwały z uwzględnieniem przyjętych autopoprawek. 

Proponowane zmiany dotyczą : 

Załącznik nr 1  dochody – zwiększenie o kwotę : 723.900,88 zł 

 

Dz. 700 Gospodarka mieszkaniowa  
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Rozdz. 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami  

Zwiększenie dochodów w § 0760 o kwotę : 5.000 zł z tytułu przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności .   

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 Urzędy Gminne 

Zmniejszenie dochodów w § 0920 o kwotę : 35.000 zł z tytułu dochodu z odsetek od środków 

na rachunku bankowym ( w roku 2015 oferty banków na oprocentowanie lokat bankowych 

nie są korzystne stad będzie niższe wykonanie niż planowano).   

Dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa  

Rozdz. 75108 Wybory do Sejmu i Senatu   -   zlecone gminie  

Na podstawie zawiadomienia Krajowego Biura Wyborczego w Lesznie, pismo Nr 

DLS.3101.29/15 z dnia 10 września 2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w § 

2010 w kwocie : 9.663 zł z przeznaczeniem na finansowanie zadań wyborczych związanych z 

przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów do Sejmu i Senatu RP zarządzonych na dzień 

25 października 2015r.  

Dz. 756 Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 

nieposiadających osobowości  prawnej …. 

Rozdz. 75615 wpływy z podatku rolnego , podatku leśnego, podatku od spadków i 

darowizn ……….. od osób prawnych  

- zwiększenie w § 0310 ( podatek od nieruchomości) o kwotę : 75.000 zł  

Rozdz. 75616 wpływy z podatku rolnego , podatku leśnego, podatku od spadków i 

darowizn ……….. od osób fizycznych  

- zwiększenie w § 0340 ( podatek od środków transportowych) o kwotę : 20.000 zł  

- zwiększenie w § 0360 ( podatek od spadków i darowizn) o kwotę : 12.000 zł   

Rozdz. 75618 Wpływy z innych opłat stanowiących dochody jednostek samorządu 

terytorialnego na podstawie ustaw 

- zmniejszenie dochodów w § 0460 o kwotę : 89.315 zł ( opłata eksploatacyjna )  

Na podstawie złożonych rozliczeń opłaty eksploatacyjnej , której okresem rozliczeniowym 

jest półroczne, liczone od dnia 1 stycznia do 30 czerwca  i od 1 lipca do 31 stycznia 

Przedsiębiorcy wydobywający kopaliny są zatem zobowiązani do wnoszenia opłat na 

rachunek bankowy gminy. Wydobycie kopalin w stosunku do roku ubiegłego było niższe stad 

dochód jest niższy od planowanego o kwotę : 89.315 zł stąd zmniejszenie dochodów z tego 

źródła.  

- zwiększenie dochodów w § 0480 o kwotę : 30.000 zł ponadplanowe wpływy z opłat za 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu   

Dz. 758 Różne rozliczenia 

Rozdz. 75814 Różne rozliczenia finansowe 

Pismo Wojewody Wielkopolskiego z dnia 28 sierpnia  2015 r. Nr FB-I.3111.326.2015.7 

zawiadamiające o z zwiększeniu dochodów  ogółem : 104.773,88 zł w tym :  § 2030 – 

76.894,44  zł , w  § 6330 – 27.879,44 zł jako zwrot części wydatków wykonanych w ramach 

funduszu sołeckiego w 2014r. 

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne    

Zwiększenie dochodów z tytułu odpłatności za żywienie w stołówkach szkolnych w § 0830 o 

kwotę : 48.000 zł w tym :  szkoła Rakoniewice : 20.000 zł , szkoła Rostarzewo – 28.000 zł . 

Dz. 852  Pomoc społeczna  

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego  oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego  -   zadanie zlecone  
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Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-I.3111.372.2015.3 

z dnia 25.09.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w § 2010 w kwocie : 500.000 zł  

z przeznaczeniem na realizację świadczeń rodzinnych.   

Rozdz. 85213 Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej ………  

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-I.3111.365.2015.8 

z dnia 23.09.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w § 2030 w kwocie : 491 zł  z 

przeznaczeniem na dofinansowanie opłacania składek na ubezpieczenie zdrowotne, o których 

mowa w art.17 ust.1 pkt.20 ustawy o pomocy społecznej.   

Rozdz. 85216 Zasiłki stałe  

Na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego , pismo Nr FB-I.3111.367.2015.8 

z dnia 23.09.2015r. zwiększony został plan dotacji celowych  w § 2030 w kwocie : 18.488 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych , o których mowa w art.17 ust.1 

pkt.19 ustawy o pomocy społecznej.   

Dz. 926 Kultura fizyczna  

Rozdz. 92605 Zadania w zakresie kultury fizycznej  

Zwiększenie dochodów z następujących źródeł :  

- w § 0690 o kwotę: 13.900 zł z tytułu opłat uczestników biegu „Dycha Drzymały”. 

- w § 0960 o kwotę: 10.900 zł z tytułu darowizny na bieg „Dycha Drzymały ”. 

 

Załącznik nr 2  wydatki  – zwiększenie o kwotę :  902.900,88 zł 

 

Dz. 600 Transport i łączność 

Rozdz. 60014 Drogi publiczne powiatowe     

Zmiana nazwy zadania majątkowego : „ Budowa ciągu pieszo-rowerowego, wzdłuż drogi 

powiatowej nr 2755P od miejscowości Wioska do miejscowości Rakoniewice, etap o długości 

ok. 1,3 km” po zmianie :  

„Budowa ciągu pieszo-rowerowego, wzdłuż drogi powiatowej nr 2755P od miejscowości 

Wioska do miejscowości Rakoniewice ”.  

Dział 710 Działalność usługowa    

Rozdz. 71035 Cmentarze  

Wydatek majątkowy  

Zwiększenie wydatków w § 6050 o kwotę : 40.000 zł dla zadania pn. „ budowa chodnika na 

cmentarzu komunalnym w Jabłonnie ” .  

Dz. 750 Administracja publiczna 

Rozdz. 75023 Urząd Miejski Gminy 

Zwiększenie wydatków bieżących  o kwotę : 34.500 zł w tym w § 4010 – 4.500 zł ( nagroda 

jubileuszowa za 25 letnią pracę ) oraz  w § 4300 o kwotę :  30.000 zł  między innymi na 

koszty przesyłek pocztowych, przedłużenie licencji programów w wydziale oświata, prace 

wdrożeniowe dla programów w wydziale finansów.  

Dz. 751 Urzędy naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz 

sądownictwa  

Rozdz. 75108 Wybory do Sejmu i Senatu   -   zlecone gminie  

Wydatki na finansowanie zadań wyborczych związanych z przygotowaniem i 

przeprowadzeniem wyborów do Sejmu i Senatu RP zarządzonych na dzień 25 października 

2015r. w kwocie : 9.663 zł w tym : § 3030 – 800 zł, § 4010 – 3.074,34 zł, § 4110- 525,71 zł, § 

4120- 22,95 zł , § 4170- 2.000 zł, § 4210 – 1.300 zł , § 4300 – 840 zł , § 4360 – 100 zł , § 

4410 – 1.000 zł.  

Dz. 754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

Rozdz. 75411 Komendy powiatowe Państwowej Straży Pożarnej  
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Zwiększenie wydatków  w § 6170 na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej na 

dofinansowanie zakupu pojazdu ratowniczo- gaśniczego dla KPPSP w Grodzisku Wlkp. w 

wysokości : 5.000 zł  

Rozdz. 75412 Ochotnicze Straże Pożarne  

Przesunięcia wydatków zakupów § 4210 kwoty : 4.500 zł na zakupy inwestycyjne   

Wydatki majątkowe § 6060 

„ Zakup motopompy pływającej dla OSP Rostarzewo ”- 4.500 zł  

Dz. 801 Oświata i wychowanie   

Rozdz. 80101 Szkoły podstawowe  

Szkoła Rakoniewice  

-  Zwiększenie wydatków bieżących o kwotę : 31.580 zł  w tym w § 4210 – 4.700 zł, § 4270 – 

25.500 zł, § 4300 – 1.380 zł ( przerobienie instalacji elektrycznej, wodno-kanalizacyjnej, 

zburzenie ścian, zabudowa rur , malowanie, zakup wykładziny, tablicy szkolnej , opłata za 

licencję programu komputerowego – dziennik ). 

-  Zmniejszenie wydatków w § 4040 – 15.000 zł , w § 4110 – 8.000 zł . 

Rozdz. 80110   Gimnazja  

Szkoła Rakoniewice  

-  Zmniejszenie wydatków w § 4040 – 11.000 zł. 

Rozdz. 80104    Przedszkola 

Zwiększenie wydatków w § 2310 ogółem : 4.950 zł  na dofinansowanie kosztów uczęszczania 

dziecka zamieszkującego na terenie naszej gminy do następujących przedszkoli : 

Niepublicznego Przedszkola w Komorowie „ Akademia Malucha” – 1.200 zł, Prywatne 

Przedszkole w Grodzisku Wlkp „ Wiercipięta” – 2.250 zł , Przedszkola Gminnego w 

Grodzisku Wlkp „ Krasnala Hałabały”-1.000 zł, Publicznego Przedszkola w Łubnicy – 500 zł.  

Przedszkole Rakoniewice  

Przesunięcie z § 4300 do § 4700  kwoty : 1.000 zł , szkolenia nowo zatrudnionych 

pracowników z zakresu bhp. 

Rozdz. 80148 Stołówki szkolne i przedszkolne    

Zwiększenie wydatków na zakup środków żywności w stołówkach szkolnych w § 4220  

o kwotę : 48.000 zł  w tym  : szkoła Rakoniewice : 20.000 zł , szkoła Rostarzewo – 28.000 zł . 

Szkoła Rakoniewice  

-  Zmniejszenie wydatków w § 4040 – 3.000 zł. 

Dz. 851 Ochrona Zdrowia     

Rozdz. 85153 Zwalczanie narkomanii  

Zwiększenie wydatków na realizacje programu zwalczania narkomanii o kwotę : 4.000 zł    

w tym : zmniejszenie wydatków w § 4210 o kwotę : 1.000 zł, a zwiększenie  w § 4300  

o kwotę : 5.000 zł . 

Rozdz. 85154 Przeciwdziałanie alkoholizmowi  

Zwiększenie wydatków na realizacje programu przeciwdziałania  alkoholizmowi  o kwotę : 

26.000 zł ( ponadplanowe wykonanie dochodów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu ) 

w tym :  

- zmniejszenie wydatków o kwotę : 6.500 zł w następujących paragrafach : § 2360 - 1.000 zł, 

§ 4360- 2.000 zł, § 4390- 3.000 zł, § 4430 - 500 zł. 

- zwiększenie wydatków o kwotę : 12.500 zł w następujących paragrafach : § 4170 – 2.000 zł, 

§ 4210 – 5.000 zł , § 4300 – 5.000 zł   

wydatek majątkowy , zwiększenie wydatków w § 6050 o kwotę : 20.500 zł dla zadania  „ 

Rozbudowa placu zabaw przy świetlicy  integracyjnej w Rostarzewie  . 

Dz. 852  Pomoc społeczna  

Rozdz. 85212 Świadczenia rodzinne, świadczenia z funduszu alimentacyjnego  oraz składki 

na ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego  -   zadanie zlecone  
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UMG -  kwotę : 500.000 zł przeznacza się na wydatki w następujących paragrafach:  

w  - § 3110 – 485.436,89 zł , § 4210 – 2.563,11 zł, § 4300 – 12.000 zł. 

Rozdz. 85213 Składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające niektóre 

świadczenia z pomocy społecznej ………  

OPS  -  kwotę :  491zł  przeznacza się na wydatki w  § 4130  

Rozdz. 85216 Zasiłki stałe  

OPS  - kwotę :  18.488 zł  przeznacza się na wydatki w § 3110 

Dz. 900  Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 

Rozdz. 90001 Gospodarka ściekowa i ochrona wód  

Zwiększenie wydatków w § 4300  o kwotę : 16.000 zł .  na wykonanie koncepcji 

uporządkowania gospodarki ściekowej w miejscowości Jabłonna , Wioska, Komorówko, 

Gola, Narożniki, Józefin oraz Rakoniewice wieś.  

Dz. 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego  

Rozdz. 92105 Pozostałe zadania w zakresie kultury 

Zwiększenie wydatków na organizację imprez kulturalnych w § 4300 o kwotę :  10.000 zł  

opłaty na  ZAiKS .  

Rozdz. 92118 Muzea  
Przesunięcie z § 4300 kwoty : 3.450 zł do § 4210 – wyposażenie pomieszczeń Regionalnej 

Izby Pamięci w Ratuszu w Rostarzewie.  

Rozdz. 92120 Ochrona zabytków i opieka nad zabytkami  

Zwiększenie wydatków w § 4340 o kwotę :  150.000 zł z przeznaczeniem na rewitalizację 

parku położonego na terenie obiektu zabytkowego ( czyszczenie stawu znajdującego się w 

parku położonym na terenie obiektu zabytkowego w Rakoniewicach ).  

Dz. 926 Kultura fizyczna i sport 

Rozdz. 92605 Zadnia w zakresie kultury fizycznej  

- przesunięcie między paragrafami kwoty :  3.000 zł z § 4300 do § 4170 w celu 

zabezpieczenia środków na realizacje programu na rok szkolny 2015/2016  „ Mały Mistrz” . 

- zwiększenie wydatków bieżących w § 4300 o kwotę: 41.228,88 zł na organizacje  

i przeprowadzenie biegu „Dycha Drzymały”. 

Załącznik nr 3   - Przychody i rozchody budżetu  

Przychody z innych rozliczeń 

Zwiększenie przychodów o kwotę : 179.000 zł, które będą przeznaczone na powstały deficyt 

budżetu w kwocie : 1.238.400 zł i spłatę wcześniej zaciągniętej pożyczki, wyemitowanych 

obligacji  w kwocie : 2.061.600 zł. Na powyższy cel zostają uruchomione wolne środki jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikająca z rozliczeń 

wyemitowanych papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w  wysokości 

: 3.300.000 zł  

 

 

Na koniec Skarbnik odczytała postanowienia projektu uchwały.  

 

Radny W. Borowski zapytał, kiedy rozpocznie się budowa ścieżki pieszo-rowerowej z Wioski 

w kierunku Rakoniewic (czy budowa ta rozpocznie się jeszcze w tym roku). 

J. Marciniak – Sekretarz Gminy odpowiedział (o czym informował już także na posiedzeniu 

komisji), że Gmina posiada pełny kosztorys na to zadanie inwestorskie, który opiewa na 

kwotę 2 mln zł (łącznie z przełożeniem światłowodu). W budżecie Gminy na to zadanie jest 

zabezpieczone obecnie 600.000 zł (część z tej kwoty została już wydatkowana na 
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sporządzenie dokumentacji). Sekretarz wyjaśnił, że gdyby znalazły się środki  

w przyszłorocznym budżecie, to przetarg miałby zostać ogłoszony od razu na całe zadanie. 

Stwierdził, że realna kwota to około 1.300.000 zł, ale obecnie jest jeszcze za wcześnie, aby 

móc mówić o konkretach (będzie to możliwe być może już na kolejnym posiedzeniu komisji).      

 

Radny W. Borowski zauważył, że w takim razie w tym roku ta inwestycja nie zostanie 

rozpoczęta. 

 

Sekretarz powtórzył, że być może na kolejnym posiedzeniu komisji będzie mógł już 

szczegółowo odpowiedzieć na to pytanie.       

 

Radni nie zgłosili więcej pytań ani żadnych wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Nad projektem uchwały głosowało 15 obecnych radnych :  

za przyjęciem projektu uchwały - 15 radnych;  

przeciwko – 0 radnych;  

wstrzymało się – 0 radnych.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały został przyjęty. 

Uchwała Nr X/56/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Pkt 10. Wolne wnioski i informacje.  

Przewodniczący Rady odniósł się do poruszonej przez radnego D. Wajsa kwestii Strefy 

Ograniczonego Postoju. Wyjaśnił, że aby ta Strefa funkcjonowała prawidłowo, w Gminie 

należałoby powołać Straż Miejską (tak jest zarówno w Śmiglu jak i w Opalenicy).    

 

Radny D. Wajs zapytał, jakie jest stanowisko władzy wykonawczej oraz stanowiąco-

kontrolnej odnośnie apelu radnych powiatowych w kwestii dofinansowania wyposażenia 

części szpitala w Grodzisku Wlkp., która jest budowana.  Radny dodał, że na wczorajszej 

sesji Rady Powiatu została nawet podjęta uchwała w tej sprawie. 
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Przewodniczący Rady odpowiedział, że pismo w tej sprawie do Rady wpłynęło (radni je 

otrzymali). Postanowiono, że każdy z radnych zapozna się z pismem, przemyśli, a dyskusja  

w tej sprawie odbędzie się na kolejnym posiedzeniu komisji.  

 

Radny D. Wajs zapytał, jakie jest stanowisko Burmistrza w tej sprawie. 

 

Burmistrz odpowiedział, że trudno jest mu na gorąco odnieść się do tej sprawy. Kwota 1,5 

mln zł, jaka jest potrzebna na przyszły rok (a wiadomym jest, że nie są to ostatnie pieniądze, 

jakie grodziska placówka będzie potrzebowała) dla wszystkich samorządowców z powiatu 

grodziskiego wydaje się bardzo wysoka, a w katalogu potrzeb poszczególnych samorządów 

nie znajduje się na podium. Zdaniem Burmistrza do sprawy należy podejść rozsądnie, 

przemyśleć, czy chcemy pomóc, a jeśli tak, to w jakim zakresie, ponieważ  

w przeliczeniu na mieszkańca dla naszej Gminy kwota, którą mielibyśmy wspomóc szpital 

wyniosłaby ponad 400.000 zł, a jest to bardzo dużo pieniędzy.  

 

Radny D. Wajs, powracając do sprawy Strefy Ograniczonego Postoju zapytał, czy powołanie 

w takim przypadku Straży Miejskiej jest obowiązkowe, czy tylko ona jest wyposażona  

w odpowiednie instrumenty egzekwowania prawa. Zauważył, że w związku z dzisiejszą 

decyzją o utworzeniu Płatnej Strefy Parkowania będzie powołana osoba, która będzie 

egzekwowała przestrzeganie prawa.  

 

Przewodniczący Rady wyjaśnił, że jeśli kierujący nie stosują się do znaków drogowych  

w Strefie Ograniczonego Postoju, wówczas odpowiadają z ustawy Prawo o ruchu drogowym 

(wówczas grzywnę nakłada albo Strażnik Miejski, albo Policjant). Przy Strefie Płatnego 

Parkowania osoba egzekwująca (urzędnik lub inny pracownik) nakłada opłatę za 

niewniesienie opłaty za parkowanie (tu obowiązuje przyjęty regulamin).  

 

Dalej głos zabrał doradca Senatora Jana Filipa Libickiego – Wojciech Wośkowiak, który 

wyraził nadzieję na dalszą współpracę samorządu z Senatorem. 

 

Radna G. Cielecka poinformowała, że 24.09.2015 r., w sali wiejskiej w Rostarzewie, odbył 

się, na wniosek Rady Sołeckiej na czele z panią sołtys - Krystyną Bączyk, Dzień Integracji. 

W Rostarzewie mieszka przeszło 30 osób niepełnosprawnych, w różnym wieku. Osoby te 

zostały zaproszone wraz ze swoimi opiekunami. W spotkaniu uczestniczyli także : 
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przedstawiciel Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie z Grodziska Wlkp. oraz kierownik 

Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rakoniewicach. Spotkanie przebiegało w bardzo miłej 

atmosferze. Impreza w całości sfinansowana była przez Radę Sołecką. Frekwencja była 

bardzo duża i okazało się, że jest potrzeba organizowania tego typu spotkań, aby osoby 

niepełnosprawne miały możliwość wyjść z domu. Przy okazji radna zgłosiła wniosek  

o podjęcie działań w kierunku utworzenia domu dziennego pobytu dla osób 

niepełnosprawnych, aby odciążyć opiekunów tych osób.  

 

Nikt więcej nie zabrał głosu w tym punkcie. 

 

Pkt 11. Zakończenie obrad.  

Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku  

z czym ogłosił zakończenie obrad X sesji VII kadencji Rady.  

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano  

Rakoniewice, dnia 07 października 2015 r.  

 

 

Przewodniczący Rady  

Krzysztof Krawczyk 

 

 

 

Protokolant                    .................................. 

Magdalena Chojnacka  

 

 

.......................................... 

 

 

 

 

 

Wykaz dokumentacji w formie załączników do protokołu : 

 

1. Lista obecności radnych. 

2. Lista obecności sołtysów. 



24 

 

3. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja z wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2015 r. 

6. Uchwała Nr SO-0953/31/12/Ln/2015 Składu Orzekającego RIO w Poznaniu, z dnia 

17.09.2015 r., w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonej przez Burmistrza Miasta i 

Gminy Rakoniewice informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2015 r.  

7. Uchwała Nr X/49/2015 w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia 

opłat za parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, 

wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu pobierania. 

8. Uchwała Nr X/50/2015 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie nieodpłatnej 

służebności gruntowej na rzecz PKP Polskich Linii Kolejowych S.A. i jej następców 

prawnych. 

9. Uchwała Nr X/51/2015 w sprawie określenia wysokości bonifikat przy sprzedaży lokalu 

mieszkalnego na rzecz najemcy. 

10. Uchwała Nr X/52/2015 w sprawie uzgodnienia prac pielęgnacyjnych pomników przyrody 

w miejscowości Błońsko. 

11. Uchwała Nr X/53/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr V/34/2015 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 31 marca 2015 r. w sprawie ustalenia wysokości diet dla 

sołtysów i przewodniczącego zarządu osiedla. 

12. Uchwała Nr X/54/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/342/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok. 

13. Uchwała Nr X/55/2015 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/343/2014 Rady Miejskiej  

w Rakoniewicach z dnia 28 października 2014 r. w sprawie: gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii na 2015 rok. 

14. Autopoprawki do projektu uchwały dotyczącej zmian w budżecie na 2015 rok. 

15. Uchwała Nr X/56/2015 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok. 

 

 

 


